
Antsla Vallavolikogu istungi

P R O T O K O L L

Antslas 21. mai 2019 nr 5

Algus kell 15.00, lõpp kell 18.30

Istungi juhataja: volikogu esimees Merike Prätz
Protokollija: volikogu sekretär-registripidaja Helle Savi
Osa võttis 15 volikogu liiget (registreerimisleht lisatud protokollile).

Kutsutud: vallavanem Avo Kirsbaum, majandusnõunik Rain Ruusa, vallasekretär Kersti Käis ning 
pearaamatupidaja Eve Sikk.  

Merike Prätz: Mitteosalemisest on teatanud volikogu liige Veiko Haugas. Margus Klaar hilineb.
Raivo Vallner: K.-Oudekki ei osale tänasel istungil.

Merike Prätz: Vallavalitsuse poolt on tulnud märkus, et kuna maa- ja planeeringute spetsialist Ester
Hommik on koolitusel ja kui ta istungile ei jõua, siis kannab 7. päevakorrapunkti ette 
majandusnõunik Rain Ruusa. 

Kalle Nurk: Teen ettepaneku tõsta 8. päevakorrapunkt „Haridus- ja kultuurikomisjoni esimehe ja 
aseesimehe valimised” ettepoole, kuna valimisliit Me Elame Siin poolt esitatav kandidaat peab 
enne istungi lõppu ära minema.  
Lehar Neve: Ettepanek on tõsta 8. päevakorrapunkt „Haridus- ja kultuurikomisjoni esimehe ja 
aseesimehe valimised” 2. päevakorrapunktiks.
Poolt hääletas 15 volikogu liiget.

Volikogu esimees pani hääletusele volikogu liikmetele saadetud 11. punktilise päevakorra koos 
muudatusettepanekuga.
Päevakorra poolt hääletas 15 kohal olnud volikogu liiget. 

Päevakord:
1. Antsla valla 2019. aasta I lisaeelarve
Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

2. Haridus- ja kultuurikomisjoni esimehe ja aseesimehe valimised
Ettekandja: Merike Prätz, volikogu esimees



3. Vallavara tasuta kasutusse andmine
Ettekandja: Rain Ruusa, majandusnõunik
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve-ja majanduskomisjoni esimees

4. Vallavara võõrandamine enampakkumise korras 
Ettekandja: Rain Ruusa, majandusnõunik
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve-ja majanduskomisjoni esimees

5. Vallavara kasutusse andmine enampakkumise korras
Ettekandja: Rain Ruusa, majandusnõunik
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve-ja majanduskomisjoni esimees

6. Antsla Vallavolikogu 28.11.2017 määruse nr 1 „Antsla Vallavalitsuse palgajuhend” muutmine
Ettekandja: Avo Kirsbaum, vallavanem
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve-ja majanduskomisjoni esimees

7. Antsla Vallavolikogu 29.01.2019 määruse nr 2 „Antsla Vallavalitsuse hallatavate asutuste 
töötajate koosseisude kinnitamine ja töötasustamise aluste kehtestamine” muutmine
Ettekandja: Avo Kirsbaum, vallavanem
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve-ja majanduskomisjoni esimees

8. Kinnisasja omandamine
Ettekandja: Ester Hommik, maa- ja planeeringute spetsialist

9. Ülevaade Antsla Gümnaasiumi hoolekogu tööst
Ettekandja: Kaia Pruuli, kooli pidaja esindaja Antsla Gümnaasiumi hoolekogus

10. Ülevaade Kuldre Kooli hoolekogu tööst
Ettekandja: Aivo Värton, kooli pidaja esindaja Kuldre Kooli hoolekogus

11. Informatsioon

1. Antsla valla 2019. aasta I lisaeelarve

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk ning andis eelarve täitmisest ülevaate (materjal 
protokollile lisatud).
Kaasettekandja Merike Prätz: Eelarve- ja majanduskomisjonis lisaeelarvet arutati, märkuseid ega 
ettepanekuid ei tehtud. 

Toimus arutelu. 

Määrust muutvaid ettepanekuid ei tehtud.

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla valla 2019. aasta I lisaeelarve”.
Ettepaneku poolt hääletas 15 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.  

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla valla 2019. aasta I lisaeelarve” määrusena nr 14.



2. Haridus- ja kultuurikomisjoni esimehe ja aseesimehe valimised

Ettekandega esines volikogu esimees Merike Prätz. 
Kuna haridus- ja kultuurikomisjoni esimees esitas tagasiastumisavalduse isiklikel põhjustel alates 
1. maist 2019 ning haridus- ja kultuurikomisjoni aseesimees esitas tagasiastumisavalduse isiklikel 
põhjustel kuupäeva märkimata 18. aprillist 2019, siis on meil vaja valida uus haridus- ja 
kultuurikomisjoni esimees ja aseesimees.
Volikogu esimees tutvustas isikuvalimiste korda ning palus esitada kirjalikult haridus- ja 
kultuurikomisjoni esimehe kandidaadid.

Riho Roon: Esitan haridus- ja kultuurikomisjoni esimehe kandidaadiks Margus Klaar`i.
Airi Hallik-Konnula: Esitan haridus- ja kultuurikomisjoni esimehe kandidaadiks Evelyn Tõniste.
Kandidaadid olid nõus kandideerima.

Volikogu esimees tegi ettepaneku nimekiri sulgeda. 
Ettepaneku poolt hääletas 15 kohal olnud volikogu liiget. 

Kandidaadid tutvustasid lühidalt ennast ja oma eesmärke. 
Küsimusi esitasid, Raivo Vallner, Airi-Hallik Konnula, Kalle Nurk, Aivo Värton ja Lea Jõevere.
Küsimustele vastasid Margus Klaar ja Evelyn Tõniste.

Merike Prätz: Häältelugemiskomisjoni liikmetest on kohal Üllar Salumets ja Kaia Pruuli. Palun 
esitage häältelugemiskomisjoni kolmas kandidaat.

Lea Jõevere: Teen ettepaneku Kadri Hillak. 
Teisi ettepanekuid ei tehtud.
Ettepaneku poolt hääletas 14 volikogu liiget, 1 volikogu liige jäi erapooletuks. 

VAHEAEG 15.30-15.40 hääletussedelite ettevalmistamiseks ja hääletamiseks.

Häältelugemiskomisjoni esimees Üllar Salumets luges ette häältelugemise komisjoni protokolli nr 
19 (protokollile lisatud). Hääletamistulemuste põhjal osutus haridus- ja kultuurikomisjoni 
esimeheks valituks Margus Klaar ja haridus- ja kultuurikomisjoni aseesimeheks osutus valituks 
Evelyn Tõniste, kes said vallavolikogu poolthäälte enamuse. (Margus Klaar 9 häält ja Evelyn 
Tõniste 6 häält).

Merike Prätz: Isikuvalimisi üle ei hääletata, seega on otsus vastu võetud. 

3. Vallavara tasuta kasutusse andmine

Ettekandega esines majandusnõunik Rain Ruusa. 
MTÜ Perlep on esitanud avalduse, mille kohaselt soovib rentida endise Urvaste vallamaja hoone 
esimesel korrusel kahte ruumi pinnaga 35,8 m². Ruumide kasutamise eesmärk on kogukonna 
eakamatele liikmetele suunatud tegevuste mitmekesistamine (käsitöö + klubiline tegevus).
Antsla Vallavalitsus teeb ettepaneku, anda ruumid MTÜ-le Perlep rendile.

Kaasettekandja Merike Prätz: Eelarve- ja majanduskomisjon arutas otsuse eelnõud. Ühe komisjoni
liikme poolt tõstatati küsimus, et miks meil ei anta avalikke ruume rendile enampakkumise korras. 
Kuna Kuldre eakad tegutsevad juba mitu aastat, siis komisjoni liikmed olid nõus vallavara tasuta 
kasutusse andmisega. 
Toimus arutelu.



Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Vallavara tasuta kasutusse andmine”.
Ettepaneku poolt hääletas 14 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud, erapooletuks jäi 1 volikogu liige.

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Vallavara tasuta kasutusse andmine” otsusena nr 23.

4. Vallavara võõrandamine enampakkumise korras

Ettekandega esines Rain Ruusa. 
Antsla vald on saanud enda omandisse läbi pärimismenetluse korteri, asukohaga Kobela alevik 
Kesk tn 15-19. Ülejäänud korterid majas kuuluvad ühele isikule. 
Antsla Vallavalitsus arutas ja otsustas, et korter pannakse müüki enampakkumisele alghinnaga 250
eurot.
Tegemist on ühetoalise korteriga, kus puudub elektrijuhtmestik ning vee- ja kanalisatsiooni 
torustik.

Toimus arutelu.

Kaasettekandja Merike Prätz: Eelarve- ja majanduskomisjonis arutati otsuse eelnõud. Komisjoni 
liikmed tegid ettepaneku müüa korter enampakkumise korras alghinnaga 1000 eurot.
Vallavalitsus komisjoni ettepanekut ei toetanud ja otsuse eelnõu kohaselt soovitakse korter müüa 
enampakkumise korras alghinnaga 250 eurot.

Toimus arutelu. 

Lehar Neve: Elektrilepingu tingimusi tuleb täpsustada. 
Volikogu esimees pani ettepaneku hääletusele.
Poolt hääletas 6 volikogu liiget, vastu 6 volikogu liiget, erapooletuks jäi 3 volikogu liiget. 
Ettepanek läbi ei läinud.

Kalle Nurk: Vallavalitsusel võtta otsuse eelnõu tagasi, andmete täpsustamiseks, ebatäpsusi on 
palju.
Avo Kirsbaum: Vallavalitsus ei võta eelnõud tagasi.

Lehar Neve, Kalle Nurk: Ettepanek määrata enampakkumise alghinnaks 1000 eurot. Sellise 
ettepaneku tegi ka eelarve- ja majanduskomisjon.
Volikogu esimees pani ettepaneku hääletusele.
Poolt hääletas 6 volikogu liiget, vastu 7 volikogu liiget ja erapooletuks jäi 2 volikogu liiget.
Ettepanek läbi ei läinud.

Üllar Ahi: Ettepanek määrata enampakkumise alghinnaks 500 eurot. 
Volikogu esimees pani ettepaneku hääletusele.
Poolt hääletas 9 volikogu liiget, vastu 4 volikogu liiget ja erapooletuks jäi 2 volikogu liiget.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Vallavara tasuta kasutusse andmine”, mille 
kohaselt võõrandatakse korter asukohaga Kobela alevik Kesk tn 15-19  enampakkumise korras 
alghinnaga 500 eurot.  
Ettepaneku poolt hääletas 10 volikogu liiget, vastu 4 volikogu liiget ja erapooletuks jäi 1 volikogu 
liige.   

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Vallavara tasuta kasutusse andmine” otsusena nr 24.



5. Vallavara kasutusse andmine enampakkumise korras

Ettekandega esines majandusnõunik Rain Ruusa.  
Antsla Vallavalitsusele on avalduse esitanud  kalakasvatamise eesmärgil OÜ Iherus ja MTÜ 
URWASTE KALAMEESTE ÜHING.  Tulenevalt kahest huvist on Antsla Vallavalitsus ette 
valmistanud otsuse eelnõu, anda vallavara (Silgu järv) kasutusse enampakkumise korras, 
alghinnaga 250 eurot ja tähtajaga 5. aastat. 

Kaasettekandja Merike Prätz: Eelarve- ja majanduskomisjon arutas otsuse eelnõud. Komisjoni 
liikmed toetasid järve kasutusse andmist enampakkumise korras. Puhkealana see järv atraktiivne ei
ole, kallasrada on olematu. 

Toimus arutelu.

Küsimusi esitasid Raivo Vallner, Airi Hallik-Konnula, Kalle Nurk
Küsimustele vastas Rain Ruusa. 

Raivo Vallner: Vallavalitsusel võtta otsuse eelnõu tagasi, töötada välja rendile andmise tingimused 
ja siis esitada volikogule kinnitamiseks. 
Avo Kirsbaum: Vallavalitsus ei võta eelnõud tagasi. 

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Vallavara kasutusse andmine enampakkumise 
korras”.
Ettepaneku poolt hääletas 6 volikogu liiget, vastu 8 volikogu liiget ja erapooletuks jäi 1 volikogu 
liige.   

Otsus jäi vastu võtmata. 

6. Antsla Vallavolikogu 28.11.2017 määruse nr 1 „Antsla Vallavalitsuse palgajuhend” 
muutmine

Ettekandega esines vallavanem Avo Kirsbaum.
Antsla Vallavolikogu 28.11.2017 määruses nr 1 „Antsla Vallavalitsuse palgajuhend” tehakse 
järgmised muudatused:
1) paragrahv 14 lõike 2 esimene lause sõnastatakse järgmiselt:
„(2) Puhkusetasu makstakse eelviimasel tööpäeval enne puhkuse algust, kui ei ole kokku lepitud 
teisiti.”
2) paragrahv 3 lõike 7 esimene lause sõnastatakse järgmiselt:
„(7) Palka/töötasu makstakse teenistujale üks kord kuus kalendrikuu viiendal kuupäeval teenistuja 
poolt määratud pangakontole.”

Kaasettekandja Merike Prätz: Ettepanekut on arutatud kahel erineval eelarve- ja 
majanduskomisjoni koosolekul. Kehtivate töölepingute kohaselt makstakse palk välja hiljemalt 
viiendal tööpäeval.  Kui palgapäev langeb nädalavahetusele (5 kuupäev), siis makstakse palk välja 
eelneval tööpäeval. 

Volikogu liikmetel küsimusi ei olnud. 

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 28.11.2017 määruse nr 1
„Antsla Vallavalitsuse palgajuhend” muutmine”.



Ettepaneku poolt hääletas 14 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud ja erapooletuks jäi 1 volikogu 
liige.   

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 28.11.2017 määruse nr 1 „Antsla 
Vallavalitsuse palgajuhend” muutmine” määrusena nr 15.

7. Antsla Vallavolikogu 29.01.2019 määruse nr 2 „Antsla Vallavalitsuse hallatavate asutuste 
töötajate koosseisude kinnitamine ja töötasustamise aluste kehtestamine” muutmine

Ettekandega esines vallavanem Avo Kirsbaum. 
Antsla Vallavolikogu 29.01.2019 määruses nr 2 „Antsla Vallavalitsuse hallatavate asutuste 
töötajate koosseisude kinnitamine ja töötasustamise aluste kehtestamine” tehakse järgmised 
muudatused:
1) paragrahv 10 lõige 3 sõnastatakse järgmiselt:
„(3) Töötasu kantakse arvestusperioodile järgneva kuu 10-ndal kuupäeval töötaja poolt nimetatud 
pangakontole.
2) paragrahv 11 lõige 2 sõnastatakse järgmiselt:
„ (2) Puhkusetasu makstakse eelviimasel tööpäeval enne puhkuse algust, kui ei ole kokku lepitud 
teisiti.”
Määruse § 10 lõiget 3 rakendatakse alates 2019. aasta 1. juulist.

Ettekandega esines kaasettekandja Merike Prätz.

Volikogu liikmetel küsimusi ei olnud.

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 29.01.2019 määruse nr 2
„Antsla Vallavalitsuse hallatavate asutuste töötajate koosseisude kinnitamine ja töötasustamise 
aluste kehtestamine” muutmine”.
Ettepaneku poolt hääletas 14 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud ja erapooletuks jäi 1 volikogu 
liige.   

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 29.01.2019 määruse nr 2 „Antsla 
Vallavalitsuse hallatavate asutuste töötajate koosseisude kinnitamine ja töötasustamise aluste 
kehtestamine” muutmine” määrusena nr 16.

16.50 lahkus volikogu liige Evelyn Tõniste

8. Kinnisasja omandamine

Ettekandega esines majandusnõunik Rain Ruusa. 
Koigu külas asuvast Märdani teest kuulub valla omandisse Märdani tee katastriüksus 
14201:001:0057. 
Kõrgemäe kinnistu omanik esitas 09.01.2019 avalduse oma maa jagamiseks. Vallavalitsuse 
ettepanekul (03.01.2019) moodustati eraldi teemaa katastriüksus nr 14201:001:0194, 
kinnistusraamatu registriosas nr 1020341, registreeritud „Märdani tee L1“, sihtotstarve 
transpordimaa 100%, pindala 1307 m², asukohaga Koigu küla Antsla vald Võru maakond, vallale 
võõrandamise eesmärgil hinnaga 550 eurot. Tee viib nelja majapidamise juurde.

Raivo Vallner: Edaspidi palun otsuse eelnõu seletuskirjas hind ära märkida. Samuti kelle kanda on 
notari tasu ja riigilõiv. 



Volikogu liikmetel küsimusi ei olnud.
Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Kinnisasja omandamine”.
Ettepaneku poolt hääletas 13 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud, erapooletuks jäi 1 volikogu liige.

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Kinnisasja omandamine” otsusena nr 25.

9. Ülevaade Antsla Gümnaasiumi hoolekogu tööst

Ettekandega esines Kaia Pruuli, kooli pidaja esindaja Antsla Gümnaasiumi hoolekogus.
Selle koosseisuga on toimunud 7 hoolekogu koosolekut. 
Kooli juhtkond on meile tutvustanud:
- noorkotkaste ja kodutütarde tegevust;
- KIVA programmi;
- kooli ürituste kava;
- ülevaadet õpilaste tervislikust seisundist;
- e-õppepäeva kohta informatsioon;
- koolikohustuse täitmisest;
- mitmel korral on arutatud on koolihoone renoveerimist;
- kooliesise teelõigu turvalisemaks muutmist;
- jõululaada korraldamist;
- koolivormi teemat.

Merike Prätz: Kas kooli pidaja esindajana oled tulnud mingi probleemiga vallamajja?
Kaia Pruuli: 2018. aastal sai vallavanemalt küsitud, millal alustatakse koolimaja renoveerimisega, 
sest hoolekogu ja kooli juhtkond oli sellest huvitatud. 

Toimus arutelu, et hoolekogu protokollid võiksid olla lugemiseks kättesaadavad.

Kadri Hillak: Kui palju praegune Antsla Gümnaasiumi hoolekogu (hoolekogu esindajad, 
lapsevanemate esindajad või koolipidaja esindajad) kaasab inimesi, keda nad esindavad ja keda 
teema puudutab, arutelusse?
Kaia Pruuli: Vanematele jagatakse infot klassi koosolekutel. Hoolekogu pole neid kaasanud.

Kadri Hillak: Projekte on laste jaoks liiga palju, milles kool on otsustanud osaleda. Põhitöö -
õppimine jääb tahaplaanile. Kas peaksime kõikides välja tulevates projektides osalema?
Kaia Pruuli: Võin selle küsimuse kooli juhtkonnale edastada. 

Üllar Salumets: Kas hoolekogu on laste seas mingeid uuringuid läbi viinud?
Kaia Pruuli: Ei ole. Uuringuid viib läbi kool.

Raivo Vallner: Osalesin Antsla Gümnaasiumi noortevolikogu koosolekul, kus arutati 
õppetööd/korraldust ja ei jäänud muljet, et noortel on liiga palju projekte vedada. Tegemist on 
valiku küsimustega, kus osaletakse ja kus mitte. Pigem arutleti gümnaasiumiosa tuleviku üle.
Kadri Hillak: Huviringides osalemist saavad õpilased valida. Suuremate projektide puhul ei saa 
õpilased valida, kas osaleda või mitte.

Merike Prätz: Üks kord aastas võiksime saada hoolekogu tööst ülevaate.
Kadri Hillak: Haridus- ja kultuurikomisjonile võiks anda mõned olulisemad teemad arutamiseks.

Volikogu liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.



10. Ülevaade Kuldre Kooli hoolekogu tööst

Ettekandega esines Aivo Värton, kooli pidaja esindaja Kuldre Kooli hoolekogus.
Kuldre Kooli hoolekogus on 14 liiget - igast klassist üks lapsevanemate esindaja, esindajad koolist,
lasteaiast ja vallavolikogust.
Hoolekogu koosolek toimub neli korda aastas. 
Hoolekogu koosolekul:
- käivad õpilasesinduse liikmed rääkimas kooli probleemidest läbi õpilaste silmade;
- räägitakse eelarvest enne ja peale eelarve kinnitamist;
- staadioni ehitusest;
- kooli kodukorrast;
- õpilaste riietusest;
- õpetajate riietusest;
- eelmise aasta lastevanemate üldkoosoleku teemadest, mida tuleks uuel aastal arutusele võtta;
- aruanne hinnetest, käitumisest;
- klassijuhataja ametijuhend;
- kodutöödest, tööde mahust, kooli esindamisest ja hinnetest;
- lasteaia menüü;
- toidupäeva maksumusest;
- hoolekogu esitab materjalid vallavalitsusele, kui hoolekogus nii otsustatakse.

Volikogu liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.

11. Informatsioon

Merike Prätz: Järgmine volikogu istung toimub 18. juuni, sellest tulenevalt toimub eelarve- ja 
majanduskomisjoni koosolek 11. juuni.

Avo Kirsbaum: Suurematest investeeringutest:
- Maanteeamet on riigimaantee nr 70 hanke edukalt läbi viinud, sealhulgas Antsla-Kraavi jalgtee 
osas. Leping on allkirjastatud ja esimene koosolek toimub 22. mail volikogu saalis. Ehitama 
hakkab TREV-2 Grupp AS.
- Esmatasandi tervisekeskuse ehitustööd toimuvad plaanipäraselt. Sarikapidu toimub 19. juunil.
- Antsla Gümnaasiumi hange on välja kuulutatud. Hanke lõpptähtaeg oli 21. mai, aga pakkujatelt 
tuli ettepanek pikendada hanke tähtaega nädala võrra. Komisjon tuli kokku arutas ja otsustas, et 
hankedokumentide esitamise tähtaeg ja avamine toimub 28. mai kell 12.00. Sellele järgneb 
kvalifitseerimine ja eduka pakkuja väljaselgitamine.
- Antsla Tarbijate Ühistu uue kauplusehoone detailplaneeringu avalik väljapanek toimub 
3.06.2019-16.06.2019. Info Antsla valla kodulehel olemas. 
- Antsla valla arenguseminar toimub 5. juunil algusega 15.00, kus vaatame üle olemasoleva 
arengukava ja investeeringute kava ning otsustatakse ära järgmise ja ülejärgmise aasta prioriteedid.
Arutatakse ka Võru maakonna arengustrateegiat.

//allkirjastatud digitaalselt//  //allkirjastatud digitaalselt//
Merike Prätz Helle Savi
volikogu esimees protokollija


